
Poštovana ministrice Mogherini,  
 
 
svjesna trenutne političke situacije na međunarodnom planu, a potaknuta trenutnim okolnostima u 
Ukrajini, Iraku, Gazi i Libiji, kao i drugim sličnim područjima, te s velikim razumijevanjem i punom 
potporom vanjskopolitičkom djelovanju Europske unije o ovim konkretnim pitanjima, šaljem Vam 
pismo koje je vezano za Berlinsku deklaraciju s obzirom da me zanima stav talijanskog predsjedništva 
EU o budućnosti Jadransko-jonske regije, koje u svom programu spominje Jadransko  - jonsku 
makroregiju.  
 
Tijekom jučerašnje razmjene mišljenja na sastanku Odbora za vanjske poslove u Europskom 
parlamentu, govorili ste o prioritetima talijanskog predsjedanja u kontekstu proširenja EU. Naglasili 
ste kako ste snažan zagovornik proširenja, te da imate na umu EU Strategiju za proširenje, koja se ne 
bavi pojedinim zemljama, nego je usmjerena na Europsku uniju kao cjelinu, čiji su ciljevi osigurati 
gospodarski i politički napredak te sigurnost. Također, govorili ste i o zemljama jugoistočne Europe, 
no pretpostavljam zbog nedostatka vremena niste se osvrnuli na budućnost Jadransko-jonske regije 
te na važne prometne pravce, energetske tokove, ribarstvo i pomorsku politiku. 
 
Sigurna sam da ste upoznati sa zaključcima konferencijom o Zapadnom Balkanu koja je održana 28. 
kolovoza u Berlinu pod predsjedanjem kancelarke Angele Merkel, koja je rezultirala Deklaracijom čiji 
je okvir realizacije buduće četverogodišnje razdoblje s ciljem pomoći zemljama jugoistočne Europe 
kako bi „ostvarile pravi napredak, riješile otvorene bilateralne i unutarnje probleme te postigli 
pomirenje društava u regiji“.  
 
Oslanjajući se na zaključke Deklaracije u Berlinu, 'prometna zajednica za Zapadni Balkan', a s obzirom 
da dolazim iz najjužnijeg dijela Hrvatske, točnije iz Dubrovnika, koje je Vaše stajalište kao buduće 
Visoke predstavnice Europske Unije za vanjske poslove i sigurnosnu politiku, te koje je stajalište 
talijanskog predsjedništva o budućnosti Jadransko-jonske regije? Koliko aktivno ćete raditi na 
povezivanju zemalja izvan EU-a, ne samo politički, nego i infrastrukturalno kako bi zemlje jugoistočne 
Europe postale konkurentnije i privlačnije za izravna? Naglasak stavljam na izgradnju Jadransko-
jonskog koridora, stoga me zanima jeste li u mogućnosti predvidjeti tijek realizacije ovog projekata?  
 
Budući da je predstudija izvodivosti Europske komisije pokazala kako je izgradnja Pelješkog mosta 
"najprikladnije rješenje" za povezivanje hrvatskog juga s ostatkom Hrvatske te znajući  da ovo pitanje 
možda i nije u Vašem resoru, zanima me hoćete li se založiti za osiguranje potrebnih sredstva EU-a 
kako bi se povezala dva odvojena područja Europske unije, odnosno Republike Hrvatske izgradnjom 
Pelješkog mosta? 
 
Primite iskrene čestitke na novoj dužnosti te se radujem Vašem odgovoru! 
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